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Kære Borgmester 

Nedenstående ønskes besvaret jf reglerne for skriftlig besvarelse. 

Spørgsmål til borgmesteren:  

  

Nye pesticidfund giver anledning til bekymring hos både borgere og vandbranchen. 

 
  

Se også seneste fra dr.dk : 

https://www.dr.dk/nyheder/indland/vandbranche-efter-endnu-et-nyt-pesticidfund-der-er-noget-galt  

 
  

Citat:  
  

“Pesticidresten Dimethylsulfamid er det tredje stof i år, der efter overraskende fund tilføjes listen over 
pesticider, som vandværkerne skal teste for”.  
  

“Det er jo klart, at når vi bliver ved med at finde de her stoffer i vores vandmiljø, som vi ikke har forventet. Så 

er der noget galt i det samlede system, siger direktør for DANVA Carl-Emil Larsen. Flere af de stoffer, der er 

blevet fundet i drikkevandet det seneste år, er rester efter sprøjtemidler, der har været brugt i landbruget. 

Senest har Miljøstyrelsen fundet det potentielt hormonforstyrrende 1,2,4-triazol udbredt i den såkaldte 

grundvandsovervågning. 1,2,4-triazol stammer fra flere lovlige svampemidler, som landbruget fortsat 

benytter i dag” 
 

I den anledning vil Enhedslisten spørge: 



 

  

1. Hvad er status for fund af pesticider i drikkevandsboringer i kommunen? Herunder 
fund i de sårbare områder? 

Baggrund: det seneste års tid er en del fund af giftstoffer rapporteret for vandværker i 
Danmark.  
  

2. Hvad er status på kommunens indsatsplaner, som er vedtaget af byrådet? 

Baggrund: de kommunale indsatsplaner til beskyttelse af drikkevandet er i Danmark 
helt afgørende for, at vi kan sikre rent vand nu og i fremtiden. Det er i indsatsplanerne 
og deres gennemførelse, at vi reelt kan opnå resultater til gavn for beskyttelse af 
drikkevandet  

 

  

3. Er man gået i gang med andre områder end Beder indsatsplan?  

 

  

4. Hvilken indflydelse har klagen til Ankenævnet haft på kommunens indsatsplaner 
udenfor Beder indsatsplanen?  

 

  

5. Hvordan er økonomien i kommunens indsatsplaner? 

 

  

 

Med venlig hilsen 

Keld Hvalsø. 

 


